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      Аннотация

    
        
          Данная работа посвящена исследованию китайский и отечественных историографических материалов, важных для понимания роли Сунь Ятсена в истории Китая. Задачи, которые решались в ходе исследования: 1)	составить библиографию о Сунь Ятсене с новыми публикациями последних лет; 2)	сделать классификацию литературы по хронологическим периодам публикаций и по тематическому принципу, включая значимые периоды жизни и деятельности Сунь Ятсена; 3)	проанализировать количественные данные работ по теме и составить хронологические графики публикаций; 4)	выяснить степень изученности темы в отечественной и китайской историографии и круг интересов историков к разным периодам и сторонам деятельности Сунь Ятсена; 5)	проанализировать идеологическую направленность историографии обеих стран и взгляды некоторых историков на роль Сунь Ятсена в социально–политическом развитии Китая. За долгий период с начала ХХ века до настоящего времени исследовались историографические материалы личности Сунь Ятсена, выдающегося мыслителя, революционера и государственного деятеля, достигнувшего больших успехов в политической карьере. В данной работе представлена обобщённая картина развития российской и китайской историографии о Сунь Ятсене. Литература о всех важных сторонах жизни и деятельности Сунь Ятсена сгруппирована и в хронологическом порядке публикаций по историческим периодам России и Китая, и по тематическому принципу.
        

        
          The theme of the final qualifying work: «Sun Yatsen and his role in the socio–political development of China (historiographic review)». This work is devoted to the study of Chinese and domestic historiographic materials that are important for understanding the role of Sun Yat – sen in Chinese history. The tasks that were solved during the study: 1)	compile a bibliography about Sun Yatsen with new publications of recent years; 2)	make a classification of the literature of publications according to a thematic principle, invluding significant periods of the life and work of Sun Yatsen; 3)	analyze quantitative data of historical works and draw up chronological graphs of publications; 4)	to find out the degree of study of the topic in domestic and Chinese historiography and the range of interests of historians of different periods and aspects of Sun Yarsen’s activity; 5)	to analyze the ideological orientation of the history of both countries and the views of some historians on the role of Sun Yatsen in the socio–political development of China. For a long period from the beginning of the 20th century to the present, the historiographic materials of the personality of Sun Yat–sen, an outstanding thinker, revolutionary and statesman who achieved great success in his political career, have been studied. This work presents a generalized picture of the development of historiography about Sun Yatsen. Literature on all important aspects of Sun Yat–sen's life and work is grouped both in chronological order of publications according to the historical periods of Russia and China, and according to thematic principle.
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